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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért csak a fogyatékosággal élők egy részét érintik a 
rezsicsökkentés csökkentésének csökkentését célzó kedvezmények?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A rezsinövelést kihirdető, 2022. július 21-én megjelent, egyes egyetemes szolgáltatási árszabások
meghatározásáról szóló 259/2022. (VII. 21.) Korm. rendelet 13. §-a szerint: „Fogyatékossággal élő
személy  által  használt  tárgyi  eszközök  energiafogyasztása  után  a  fogyatékossággal  élő  személy
további  kedvezményre  jogosult.  A  kedvezmény  mértékét  és  igénylésének  eljárásrendjét
kormányrendelet határozza meg.”
2022. augusztus 9-én megjelent a Kormány 295/2022. (VIII. 9.) Korm. rendelete egyes fogyasztók
által  használt  gyógyászati  segédeszközök  villamosenergia-fogyasztásának  támogatásáról,  amely
tehát  a  rezsinövelésről  szóló  rendeletben  meghatározottak  alapján  kedvezményt  biztosít  a
fogyatékossággal élőknek. A probléma az, hogy ez az érintetteknek csak egy részére vonatkozik. A
MEOSZ szerint a fogyatékossággal élő emberek jelentős részét figyelmen kívül hagyták.

Az  érdekvédelmi  szervezet  összefoglalta,  hogy  „a  rendeletben  kizárólag  az  elektromos
kerekesszéket,  az  elektromos  mopedet  és  a  hálózati  áramról  működő  oxigén  koncentrátort
használók esetében rendelkezett úgy, hogy az éves kedvezményes kereten felül további 1697  kWH
fogyasztásig  vehetik  igénybe  a  rezsicsökkentett  árat.  A  gázfogyasztáshoz  egyáltalán  nem
biztosítanak támogatást.  Ezzel az intézkedéssel nagyon sok súlyos állapotú fogyatékossággal élő
ember kimaradt a támogatotti körből, ami – amellett, hogy sokaknak anyagi ellehetetlenüléssel kell
szembenézniük – további egészségkárosodásukhoz vezethet. A kormány most megszületett döntése
okán a társadalom legkiszolgáltatottabb helyzetben lévő tagjai kerültek kilátástalan, a létbiztonságot
veszélyeztető helyzetbe.”

Mint  azt  korábban  a  kormánynak  küldött  levelükben  kifejtették  köztudott,  „hogy  a



 
fogyatékossággal  élő  emberek  számos  olyan  –  a  nem  fogyatékos  embereket  nem  terhelő  –
többletkiadással szembesülnek a mindennapjaik során, amely fogyatékosságukból adódik. Ezeknek
a  kiadásoknak  a  kompenzálására  az  államtól  többféle  pénzügyi  segítséget  is  kapnak,  amelyek
összege azonban a legtöbb esetben még így sem fedezi többletkiadásaikat, a fogyatékosságukból
eredő  nehézségeiket.  Mi  több,  számos  esetben  a  létfenntartásuk  is  veszélybe  kerül,  hiszen
munkavállalásuk is nehezített, illetve sokan állapotuk és egyéb körülmények miatt egyáltalán nem
tudnak munkát vállalni. Kimondhatjuk, hogy a fogyatékossággal élő emberek és a velük együtt élő,
számos  esetben  őket  gondozó  és  ápoló  családok  anyagi  helyzete  az  átlagpolgárénál  jelentős
mértékben rosszabb.”

Fontos  kiemelni,  hogy  „a  többletkiadások  egy  része  a  fogyatékos  állapot  miatt  szükséges
berendezések energiaszükségletéből, vagy mindennapi háztartási eszközök fokozott használatából,
az  ezekhez  kapcsolódó  többlet  energiafogyasztásból  adódhat.  Így  például  számos  mozgásszervi
fogyatékosság  esetén  szükséges  elektromos  kerekesszék  vagy  moped  használata,  amelynek
akkumulátorai általában heti több alkalommal igényelnek 4-6 óra időtartamú töltést. A rehabilitáció
elektromos eszközei, így például a Tens készülék, az izom- és idegstimulátorok, az alternatív és
augmentatív  kommunikáció  (AAK)  elektronikus  eszközei  szintén  többlet  áramot  fogyasztanak,
tekintve, hogy akkumulátorral működnek és töltést igényelnek. Bizonyos fogyatékosság esetén a
légzés gépi rásegítésére vagy elektromos emelőszerkezet igénybe vételére van szükség. Ugyanakkor
az otthoni okoseszközök fokozott használata is jellemző. Egyes állapotoknál pedig elengedhetetlen
a napi  többszöri  ruha és ágynemű csere,  amely a  tisztálkodási,  mosási  szükségletet  és ezzel  az
elektromos áram vagy földgáz igényt jelentősen megnöveli. Más esetekben a lakás hőmérsékletét
kell magasabb szinten tartani, mert a fogyatékossággal élő ember szükségletei ezt követelik meg.”

Mindezt tetézi az a tény, hogy „a fogyatékossággal élő emberek jelentős része állapota, az oktatási
és  munkavállalási  lehetőségek  korlátozottsága,  a  közlekedés  valamint  az  épített  környezet
akadálymentességének hiánya miatt egész napját vagy napja jelentős részét otthonában tölti, így
nyilvánvalóan több energiát és földgázt fogyaszt, mint azok, akik napközben dolgoznak, tanulnak.
Belátható,  hogy az  egész  napos  otthonléthez  szükséges  egész  nap  megfelelő  hőfokra  fűteni  és
világosan tartani a lakást.”

A MEOSZ már 2022. július 21-én arra kérte a kormányt, hogy az érintettek (levelükben hosszan
felsorolták kiket értenek ide) esetében ne emelkedjen az átlagfogyasztás felett sem az energia ára,
pontosabban mindkét energiahordozó esetén az éves fogyasztási keret kétszereséig, azaz villamos
energiánál  5046  kWh/év/mérési  pont,  illetve  gáznál  3458  m3/év/mérési  pont  felhasználásig
legyenek jogosultak kedvezményes áron energiát vásárolni. Már akkor kifejtették, hogy „nem lehet
a kedvező árat csupán az elektromos kerekes széket vagy mopedet használók körére korlátozni. A
személyes mobilitást segítő eszközökön túl számos más fogyatékos állapot is az átlagosnál nagyobb
mértékű energiafelhasználást indokol”.

Mindezek miatt kérdezem:

• Miért hagyták ki az augusztus 9-i rendeletben a kedvezményezettek közül a 
fogyatékossággal élők jelentős részét, különös tekintettel arra a tényre, hogy a 
rezsinövelésről szóló rendelet ennél tágabb jogosulti körként értelmezhető?
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• Miért nem vették figyelembe az érdekvédelmi szervezet javaslatait, kéréseit?
• Mi lesz a többi fogyatékossággal élő személlyel és családjukkal, hogyan tudják majd 

kifizetni a jelentősen megemelkedő rezsiárakat?
• Módosítanak-e az érintettek érdekében a rendeleten?

 

Tisztelettel várom válaszát!

 

Budapest, 2022. augusztus 11.

 

Komjáthi Imre

(MSZP)
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